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§ 234 Dnr 78989

Beslut om medlyssning

Beslut
Kommunstyrelsen medger att Marie Nyman (V) och Marcus Claesson (L) får medverka 
digitalt utan någon form av beslutsmandat eller möjlighet att delta i handläggningen. 
Medlyssningen medges för samtliga punkter och ersättning utgår för den tid som medlyssning 
sker. 

Ärendet
Kommunfullmäktige medger att ledamöter kan närvara på distans (deltagande) under 
förutsättning att ett antal villkor är uppfyllda. Detta har tillämpats under Covid-19-pandemin. 
Vid dagens sammanträde finns beslutande ledamöter fysiskt på plats och ersättare har kunnat 
välja ifall de vill närvara fysiskt eller digitalt. För de som anmält att de vill medlyssna så utgår 
sammanträdesersättning. 

Nämnden bör vara uppmärksam på att det är nämnden som ytterst har ansvaret för att 
informationssäkerheten upprätthålls. Medlyssning innebär inte att deltagare räknas som 
närvarande eller deltagande på mötet.

Expedieras till
Löneenheten
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§ 235 Dnr 79264

Redovisning av delegationsbeslut

Beslut
Redovisningen antecknas till protokollet.

Ärendet
Kommunstyrelsen har överlämnat sin beslutanderätt till utskott, förtroendevalda och 
tjänstemän i kommunen enligt kommunstyrelsens antagna delegeringsordning den 27 februari 
2019, § 66. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att 
kommunstyrelsen ska ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot kan kommun-
styrelsen återkalla lämnad delegering. Delegeringslistor finns tillgängliga i de förtroende-
valdas läsplattor, delegeringsbesluten finns även tillgängliga på stadsledningsförvaltningens 
kansli.

Delegationsbeslut

KS 94/2021 Delegationsbeslut enligt punkt C6 - yttrande över antagning till hemvärnet

KS 94/2021 Delegationsbeslut enligt punkt C6 - yttrande över antagning till hemvärnet 

KS 94/2021 Delegationsbeslut enligt punkt C6 - yttrande över antagning till hemvärnet

KS 32/2021Delegationsbeslut enligt punkt A6 - Nyanställda på stadsledningsförvaltningen 
20210915 - 20211015

KS 391/2021 Delegationsbeslut enligt punkt B6 - Upphandling avseende nätverksutrustning
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Delegationsbeslut om yttrande över användande av offentlig plats:

Diarienummer Beskrivning

00434/2021 Begäran om yttrande. Försäljning från matvagn, Bergmansgatan

00432/2021 Remiss i ärende Uteservering, 

00431/2021 Begäran om yttrande, Uppställning tält 

00429/2021 Yttrande Uppställning av bord för kaffeservering, Mölndals Torg, 

00423/2021 Yttrande Julmarknad, Kvarnbyområdet 

00418/2021 Begäran om yttrandeManifestation, Mölndals Torg

00417/2021 Begäran om yttrande:, Barnmusikföreställning, Ulla Jacobsson Plats

00415/2021 yttrande- Filminspelning, Mölndal,  

00413/2021 Begäran om yttrande, Byggbelamring Bosgårdsskolan

00411/2021 Ansökan om vägvisning, Katrinebergsskolan

00408/2021 Yttrande Båtplats för vinterförvaring, V. Stensjön

00405/2021 yttrande Mölndal uteservering, John Scott

00404/2021 Yttrande - Byggetablering, placering av containers, Dalhemsgatan 

00403/2021 yttrande, Julmarknad, Lindome Centrum

00402/2021 Yttrande  Gatupratare, Brogatan 

00401/2021 Yttrande  Inhägnat arbetsområde, Ringduvegatan

00400/2021 Yttrande Upplåtelse av mast och teknikbod, Eklanda 

00399/2021 yttrande, Julgransförsäljning

00397/2021 Remiss i ärende Barnmusikföreställning, Almåsgången

00396/2021 yttrande: Barnmusikföreställning, Kållered centrum

Beslutsgång
Ordförande frågar om redovisningen kan antecknas till protokollet och finner att så sker.
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§ 236 Dnr 00031/20211.1.2

Meddelanden 

Beslut
Meddelanden antecknas till protokollet.

Ärendet
1. 
Sveriges kommuner och regioner, cirkulär (https://skr.se/skr/tjanster/cirkular)
21:38 - Den nya visselblåsarlagen 

2. 
Länsstyrelsens beslut om förordnande som biträdande notarius publicus. 

3. 
Protokoll från kommunfullmäktiges möte den 20 oktober 2021. 

4. 
Protokollsutdrag från vård- och omsorgsnämnden, § 105 Ekonomirapport t.o.m. september 
2021. 

5. 
Anteckningar från Brottsförebyggande rådets sammanträde den 13 september 2021. 

6. 
Protokoll 
Kommunstyrelsens utskotts protokoll finns på Mölndals stads hemsida: 
Kommunstyrelsens arbetsgivar- och organisationsutskott den 9 november 2021. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 oktober och den 3 november 2021. 
Kommunstyrelsens lokalstrategiska utskott den 11 oktober 2021. 
Kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott den 9 november 2021. 
Kommunstyrelsens sociala hållbarhetsutskott den 26 oktober 2021.

Beslutsgång
Ordförande frågar om meddelandena kan antecknas till protokollet och finner att så sker.
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§ 237 Dnr 00385/20212.4.

Justering av taxa för byggnadsnämndens och plan- och
exploateringsutskottets verksamhet

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige antar taxan att gälla från den 1 januari 2022.

Deltar ej i beslut

Stefan Gustafsson (S), Pernilla Övermark, Gun Kristiansson (S), och Bernt A Runberg (S) 
deltar inte i beslutet.

Ärendet
Stadsbyggnadsförvaltningen har tagit fram ett förslag till ändringar i taxan som innebär 
mindre justeringar. Erfarenheter från handläggningen har använts för att ändra avgifter som 
ligger fel i förhållande till kostnaderna för hanteringen, och där skrivningarna kunnat vara 
tydligare.

Ärendets behandling

Byggnadsnämnden har behandlat ärendet den 13 oktober 2021, § 113.
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 9 november 2021, § 104.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunfullmäktige antar taxan att gälla från den 1 januari 2022.

Byggnadsnämndens förslag till kommunstyrelsen

Kommunfullmäktige antar taxan att gälla från den 1 januari 2022.

Beslutsgång
Ordförande frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 238 Dnr 00386/20212.4.

Taxa för kommunens avgifter inom livsmedelslagstiftningen

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Föreslagen taxa för kommunens avgifter inom livsmedelslagstiftningen antas. 

Nu gällande taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen (Kommunfullmäktige, 
2019-12-11 § 171 dnr KS 349/19) upphävs.

Ärendet
Med anledning av EU:s nya kontrollförordning (2017/625) antog riksdagen den 25 februari 
2021 ändringar i livsmedelslagen och regeringen beslutade om en helt ny förordning om 
avgifter inom livsmedelskontrollen (2021:176) (LAF). Ändringarna gäller, med några 
undantag, från och med 1 april 2021.

Förordningen innebär att möjligheten att ta ut avgifter blir både bredare och mer flexibel 
eftersom även andra moment som utgör annan offentlig verksamhet än prövning och 
registrering, t.ex. åtgärder som syftar till att säkerställa att en aktör åtgärdar bristande 
efterlevnad, ryms i begreppet annan offentlig verksamhet.

Den nya kontrollförordningen innehåller ett flertal nya begrepp och gör efterhandsdebitering 
obligatorisk för nya registreringar 2022 och efter 2023 för samtlig livsmedelskontroll. SKR 
har tagit fram underlag till ny taxebestämmelse som bygger på tidigare taxa men som 
uppdaterats med hänsyn till den nya kontrollförordningen.

Ärendets behandling

Miljönämnden har behandlat ärendet den 20 oktober 2021, § 94.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 9 november 2021, § 148.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Föreslagen taxa för kommunens avgifter inom livsmedelslagstiftningen antas. 

Nu gällande taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen (Kommunfullmäktige, 
2019-12-11 § 171 dnr KS 349/19) upphävs.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 239 Dnr 00370/20215.5.1

Brukningstaxa VA 2022

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige höjer brukningsavgiften inom VA-taxan enligt taxebilaga B. De nya 
avgifterna börjar gälla från och med den 1 januari 2022.

Ärendet
För att säkerställa en god drift och ett nödvändigt underhåll av stadens vatten- och 
avloppsanläggningar samt täcka del av underskott från 2020 föreslår tekniska förvaltningen en 
höjning av taxeintäkterna med ca 3 %. För en enfamiljsbostad innebär det att ny fast avgift 
blir 1179 kr exklusive moms. Den rörliga avgiften blir 22,41 kronor per kubikmeter vatten 
exklusive moms. Dagvattenavgiften blir 90 kr/tariffenhet exklusive moms.

I förslaget ingår en höjning av den fasta avgiften för mätare av alla storlekar samt för den 
rörliga avgiften per m3 levererat vatten en höjning med 0,66 kr.

Dagvattenavgiften per tariffenhet föreslås att höjas med 2 kronor. Ny taxa föreslås gälla från 
den 1 januari 2022.

Höjningen medför att kostnaden för ett Typhus A (villa) blir 6 580 kr/år och för ett Typhus B 
(flerbostadshus) blir 61 051 kr/år med taxa 2022. Motsvarande kostnader för 2021 är 6390 
kr/år respektive 59 488 kr/år.

Mölndals stad har trots en höjning på 3 % fortfarande en av regionens lägsta taxor. Vatten och 
avlopp prognostiserar ett överskott under 2021 på 1 miljon kronor. 

För 2022 kommer kapitalkostnaderna att öka med ca 700 tusen kronor utifrån de investeringar 
som planeras för att säkerställa en god drift och ett nödvändigt underhåll av stadens vatten-
och avloppsanläggningar. Digitalisering av vattenmätare kommer att öka kostnaderna för 
driften med ca 0,5 miljoner kronor. Detta är en utbytesplan för alla vattenmätare i kommunen 
under en 10-årsperiod. Enligt Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster ska under och 
överskott i verksamheten balanseras på tre år.

Underskottet från 2020 på 4,5 miljoner kronor måste alltså balanseras under en treårsperiod. 
Detta innebär att taxan måste beräknas utifrån att VA budgeten ger ett överskott med ca 1 
miljoner kronor per år.

Övriga kostnadsökningar kommer att hanteras inom befintlig driftbudget.

.
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Ärendets behandling

Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 27 september 2021, § 86.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 3 november 2021, § 136.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunfullmäktige höjer brukningsavgiften inom VA-taxan enligt taxebilaga B. De nya 
avgifterna börjar gälla från och med den 1 januari 2022.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 240 Dnr 00368/20215.5.1

Förslag till utvecklad strategisk samordning av vatten-
förvaltningsarbete, bildande av strategisk vattenförvaltningsgrupp 
och tillsättande av samordnare 

Beslut
1. Kommunstyrelsen konstaterar att kommunfullmäktige från 2022-01-01 har tillskjutit
1 mnkr/år till tekniska nämnden för utökat arbete med strategiska vattenfrågor.

2. Kommunstyrelsen noterar att det skapas en förvaltningsövergripande grupp för vattenfrågor 
där miljö-, stadsbyggnads-, stadslednings- och tekniska förvaltningen utser var sin 
representant med ersättare.

3. Styrgruppen för fysisk och ekologisk hållbarhet utses till styrgrupp för vattenförvaltnings-
gruppen.

4. Vattenförvaltningsarbetet ska årligen rapporteras till kommunstyrelsen.

5. Kommunstyrelsen noterar att chef för tekniska förvaltningen avser tillsätta en vattenstrateg 
för att bl.a. leda och samordna vattenförvaltningsgruppen.

6. Tillskjutna medel avses också täcka bl.a. höjda avgifter till vattenvårdsförbund/vattenråd, 
övervakning, utredningar, mindre vattenåtgärder, m.m. 

7. Vattenförvaltningsgruppen får som särskilt ansvar att säkerställa att externa bidrag för 
vattenåtgärder söks.

Ärendet
Kommunstyrelsen gav i uppdrag åt teknisk chef att ta fram förslag till utvecklad strategisk 
samordning av stadens vattenförvaltningsarbete. (KS 299/2020 med beslut den 28 april 2021 
§ 89).

Utveckling av stadens vattenförvaltningsarbete föreslås samordnas och drivas av en strategisk 
vattenförvaltningsgrupp med representanter från miljö-, stadsbyggnads-, stadslednings- och 
tekniska förvaltningen.

Styrgrupp för arbetet föreslås vara styrgrupp för fysisk och ekologisk hållbarhet.

För arbetet föreslås att en tillkommande tjänst inom staden som vattenstrateg upprättas och att 
hen i del av tjänsten har en roll som samordnare för vattenförvaltningsgruppen.

För arbetet föreslås upprättande av en budget som ska täcka avgifter till vattenråd och 
vattenvårdsförbund, stadens miljöövervakning och utredningar samt medel för åtgärdsarbete 
vid delfinansiering i projekt och mindre åtgärder.
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Ärendets behandling

Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 3 november 2021, § 135.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

1. Kommunstyrelsen konstaterar att kommunfullmäktige från 2022-01-01 har tillskjutit 

1 mnkr/år till tekniska nämnden för utökat arbete med strategiska vattenfrågor.

2. Kommunstyrelsen skapar en förvaltningsövergripande grupp för vattenfrågor där miljö-, 
stadsbyggnads-, stadslednings- och tekniska förvaltningen utser var sin representant med 
ersättare.

3. Styrgruppen för fysisk och ekologisk hållbarhet utses till styrgrupp för vattenförvaltnings-
gruppen.

4. Vattenförvaltningsarbetet ska årligen rapporteras till kommunstyrelsen.

5. Kommunstyrelsen noterar att chef för tekniska förvaltningen avser tillsätta en vattenstrateg 
för att bl.a. leda och samordna vattenförvaltningsgruppen.

6. Tillskjutna medel avses också täcka bl.a. höjda avgifter till vattenvårdsförbund/vattenråd, 
övervakning, utredningar, mindre vattenåtgärder, m.m. 

7. Vattenförvaltningsgruppen får som särskilt ansvar att säkerställa att externa bidrag för 
vattenåtgärder söks.

Ledamöternas förslag till beslut 

Hans Wessberg (SD) föreslår avslag på inrättandet av tjänst som vattenstrateg i enlighet med 
SD budgetförslag. 

Ingemar Johansson (C) förslår att punkt två ändras till:

2. Kommunstyrelsen noterar att det skapas en förvaltningsövergripande grupp för vatten-
frågor där miljö-, stadsbyggnads-, stadslednings- och tekniska förvaltningen utser var sin 
representant med ersättare. och att punkt 3 ändras till 

3. Kommunstyrelsen noterar att styrgruppen för fysisk och ekologisk hållbarhet utses till 
styrgrupp för vattenförvaltningsgruppen. I övrigt bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut.
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Expedieras till
Tekniska nämnden
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§ 241 Dnr 00389/20212.4.

Statlig äldreomsorgssatsning 2021 - Behov av budgetjustering

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar om ändringar i Budget/plan 2021-2023 med anledning av att 
Mölndals stad tilldelats 20,7 mnkr från den äldreomsorgsatsningen 2021 och att medlen ska 
klassificeras som generellt statsbidrag. Befintliga anslag justeras med tillkommande belopp 
enligt nedan: 

Intäkt

Tillfälliga generella statsbidrag, 20,7 mnkr

Kostnad

Vård- och omsorgsnämnden 20,7 mnkr till kommunbidrag äldreomsorg.

Under förutsättning av besked om att även bidraget för 2022 ska klassificeras som generellt 
statsbidrag beslutar kommunstyrelsen att motsvarande budgetjustering ska ske för det belopp 
som tillfaller Mölndals stad 2022.

Ärendet
Bakgrund och konstruktion av statliga medel för äldreomsorgsatsning 2021

I budgetpropositionen 2021 aviserade regeringen att fyra mdkr årligen skulle avsättas i form 
av ett permanent bidrag för en bred satsning på äldreomsorgen. 

I samband med stadens budgetarbete under hösten 2020 fanns inget riksdagsbeslut, men 
satsningen beaktades i budget och finns specificerad som en väntad statsbidragsintäkt i 
Budget/plan 2021-2023, KF den 18 november 2020 §161. I tabellen över riktade statsbidrag 
2021, som återfinns på sidan 40 i handlingen, finns 20,7 mnkr rubricerade som statsbidrag till 
äldreomsorgen från Socialstyrelsen. Under tabellen finns följande kommentar: Nämnden 
disponerar även ovanstående statsbidrag i ungefärliga belopp. Kommentaren och uttrycket 

även har finansiering och kan 
bedriva verksamhet med tilldelade statsbidrag.

Efter riksdagsbeslut har regeringen lämnat uppdrag till Socialstyrelsen att fördela medlen till 
landets kommuner enligt fastställd fördelningsnyckel och efter rekvisition men utan 
ansökningsförfarande, för Mölndals stads del nämnda 20,7 mnkr. 

I Socialstyrelsens anvisningar den 15 juni 2021 uttrycks att medlen får användas utifrån lokala 
behov i syfte att möjliggöra förbättringar och utveckling av verksamheten. Som exempel på 
utvecklingsområden anges:

* förbättrad arbetsmiljö och arbetsvillkor 
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* arbete för personcentrerad vård och omsorg av personer med demenssjukdom 

* motverka ensamhet bland äldre 

* öka personalkontinuiteten 

* förbättra samverkan mellan socialtjänst och den kommunala och regionala hälso- och 
sjukvården 

* förebygga smittspridning av covid-19 

* utveckla stöd till anhörigvårdare 

* utveckla informationssäkerheten och väldfärdstekniken inom äldreomsorgen

Socialstyrelsen har betalat ut medlen under året och i ovannämnda anvisning uppges att 
bidraget kan användas till och med den 31 december 2021 samt att det är tillåtet att använda 
rekvirerade medel retroaktivt för verksamheten från och med den 1 januari 2021. Här 
meddelas också att varje kommun senast den 28 februari 2022 ska återrapportera hur medlen 
har används men samtidigt konstateras att rekvirerade medel för 2021 inte ska återkrävas.

Med anledning av sistnämnda besked ska bidraget klassificeras som ett generellt statsbidrag. 
Det innebär att bidraget inte kan redovisas som intäkt hos Vård- och omsorgsnämnden, så 
som förutsattes i budget 2021, utan i stället ska redovisas som ett generellt statsbidrag 
tillsammans med skatteintäkter och kommunalekonomisk utjämning.  

Kravet på återrapportering i kombination med upplysningen om att medel inte kommer att 
återkrävas kan uppfattas som otydligt eller motsägelsefullt, vilket troligen är orsaken till att 
beskeden om klassificering kommit så sent på året. Av Socialstyrelsens regleringsbrev 
framgår dock att myndighetens uppdrag att fördela medlen ska redovisas till regeringen, 
Socialdepartementet, senast den 30 oktober 2022. Av socialstyrelsens redovisning ska framgå 
hur medlen har använts, hur tillskottet har påverkat kommunens egen tilldelning av medel till 
äldreomsorgen och i vilken utsträckning som fristående aktörer fått tillgång till medlen. Det 
kravet utgör därmed motiv till kravet på återrapportering från kommunerna. Det kan också 
vara anledningen till att beskedet om att medel inte kommer att återkrävas bara anges för 
2021. Villkor och klassificering av bidraget för 2022 och kommande år är därmed oklart.

Behov av budgetjustering

I oktober meddelade Rådet för kommunal redovisning att statsbidragets konstruktion innebär 
att det är att betrakta som ett generellt statsbidrag och inte ett riktat bidrag. Bakgrunden är att 
bidraget inte omfattas av något ansökningsförfarande samt att det lämnas stort utrymme åt 
kommunerna att själva besluta om hur pengarna ska användas. De utgör med andra ord ingen 
direkt kostnadsersättning och det finns inga villkor i form av krav på prestation från 
kommunerna genom att genomföra vissa avgränsade åtgärder. 
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I samband med förra höstens budgetarbete inför 2021 förutsattes att den så kallade 
äldreomsorgssatsningen skulle utformas som ett riktat statsbidrag till äldreomsorgen och 
därmed avsåg vård- och omsorgsnämndens ansvarsområde. Det var alltså anledningen till att 
den redovisas som ett väntat statsbidrag under nämnden i Budget/plan 2021-2023.

Ovanstående besked innebär att ekonomiavdelningen nu har identifierat ett behov av lyfta 
frågan till kommunstyrelsen för att undvika budgetavvikelser av teknisk karaktär.  

Av budget 2021 framgår att statsbidraget i form av den äldreomsorgsatsning som aviserades i 
budgetpropositionen förutsätts tillfalla vård- och omsorgsnämnden. I kombination med det 
tydliga syfte som kommunicerats från statlig sida bör det innebära att den budgetjustering som 
krävs på grund av att statsbidraget ska klassificeras som generellt kan beslutas av kommun-
styrelsen och ses som en teknisk justering på grund av statsbidragskonstruktionen. Intäkterna 
bokförs därmed centralt under rubriken Generella statsbidrag och utjämning medan verk-
samheten tilldelas motsvarande budgetutrymme i form av ett utökat kommunbidrag 2021. 

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2 november 2021.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 9 november 2021, § 144.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen beslutar om ändringar i Budget/plan 2021-2023 med anledning av att 
Mölndals stad tilldelats 20,7 mnkr från den äldreomsorgsatsningen 2021 och att medlen ska 
klassificeras som generellt statsbidrag. Befintliga anslag justeras med tillkommande belopp 
enligt nedan: 

Intäkt

Tillfälliga generella statsbidrag, 20,7 mnkr

Kostnad

Vård- och omsorgsnämnden 20,7 mnkr till kommunbidrag äldreomsorg.

Under förutsättning av besked om att även bidraget för 2022 ska klassificeras som generellt 
statsbidrag beslutar kommunstyrelsen att motsvarande budgetjustering ska ske för det belopp 
som tillfaller Mölndals stad 2022.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Ekonomiavdelningen, vård- och omsorgsnämnden
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§ 242 Dnr 00319/20212.2

Begäran om medel från kommunstyrelsen förfogandeanslag till 
prioriterade digitaliseringsprojekt

Beslut
Kommunstyrelsen tilldelar 2,6 mnkr för 2022 samt 1 mnkr för 2023 från kommunstyrelsens 
förfogandeanslag för att centralt finansiera prioriterande övergripande digitaliseringsprojekt 
enligt tabellen. 

Kommunstyrelsen ger stadens digitaliserings- och IT-chef i uppdrag att bevaka och följa upp 
att förslag till effektiviseringar med hjälp av digitalisering genomförs.

Ärendet
Ärendet återremitterades i KSau den 15 oktober 2021, § 123, för kompletteringar. 
Kompletteringarna består av beskrivningar och förtydligande av nyttor för respektive 
prioriterat projekt samt ändrade belopp som framgår av specifikationen under rubriken 
Ekonomi. Begäran om medel för 2021 är bortplockade då de tas inom ram eftersom 
förvaltningen visar ett tillfälligt överskott. Ett projekt har tagits bort då det avsåg utbildning 
för medarbetare som i stället ska prioriteras och tas inom budgetram för respektive 
förvaltning. Ytterligare ett projekt har tagits bort avseende projektanställning för e-tjänster 
som får hanteras inom ram. Projektet dynamiska formulär kommer tas inom ram då det endast 
avsåg medel för 2021.   

För att staden ska använda digitaliseringens möjligheter för att kunna erbjuda bästa möjliga 
service till våra invånare och näringsliv kommer flera insatser inom digitaliseringsområdet 
behöva genomföras. Initialt behöver vi växla upp arbetet med de interna processerna för att i 
nästa steg öka fokus på medborgarnyttan. Förbättrad inre effektivitet kommer möjliggöra en 
ökad tillgänglighet och förbättrad kvalité och service för stadens invånare.

Det kommer behövas centrala medel för att finansiera olika prioriterade digitaliseringsprojekt 
initialt då medel inte finns inom befintlig ram på förvaltningarna. 

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 21 september.
Arbetsutskottet återremitterade ärendet den 15 oktober 2021, § 123.
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 1 november 2021.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 9 november 2021, § 145.
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Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen tilldelar 2,6 mnkr för 2022 samt 1 mnkr för 2023 från kommunstyrelsens 
förfogandeanslag för att centralt finansiera prioriterande övergripande digitaliseringsprojekt 
enligt tabellen. 

Kommunstyrelsen ger stadens digitaliserings- och IT-chef i uppdrag att bevaka och följa upp 
att förslag till effektiviseringar med hjälp av digitalisering genomförs.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
IT-avdelningen, ekonomiavdelningen
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§ 243 Dnr 00384/20212.4.

Signering av utbetalningar samt tecknande av lån och borgen 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar utse personer att signera bemyndiganden, för att göra 
utbetalningar, deklarera till Skatteverket samt att teckna lån och borgen enligt följande:

- för utbetalning från lönesystemet uppdras åt Daniel Svärd, Lisbeth Lindahl, Katarina 
Nilsson, Ann-Sofie Alexandersson och Sofia Erikson, två i förening, att signera 
bemyndiganden för bankens effektuering av utbetalningar.

- för utbetalningar av lön till förladdade kort via Swedbanks administrationsportal till 
anställda utan bankkonto uppdras åt Lisbeth Lindahl, Katarina Nilsson, Ann-Sofie 
Alexandersson och Sofia Erikson, två i förening, att signera förladdning.

- utbetalningar från social- och arbetsmarknadsförvaltningens verksamhetssystem uppdras åt 
Lena Lundkvist, Charlotta Rehbinder, Ida Ernestson, Linda Manning, Katrin Johannesson, 
Johanna Forsberg, Vidar Justegård, Maria Lyréus och Christina Sunesson, två i förening, att 
signera betalningsfil. 

- för utbetalningar till förladdade kort via Swedbanks administrationsportal gällande stöd till 
social- och arbetsmarknadsförvaltningens klienter utan konto uppdras åt Lena Lundkvist, 
Charlotta Rehbinder, Ida Ernestson, Linda Manning, Katrin Johannesson, Johanna Forsberg, 
Vidar Justegård, Maria Lyréus och Christina Sunesson, två i förening, att signera förladdning.

- för fakturabetalningar uppdras åt Eveline Stomvall, Maria Warg, Charlotte Rasmussen, 
Göran Ramberg, Elisabeth Falcini, Pia Haglund, Elin Carlsson Ahlbeck, Kristina Axring, och 
Karin Sundh, två i förening, att signera betalningsfil.

- för att underteckna stadens deklarationer elektroniskt till Skatteverket, utses var för sig 
Göran Ramberg, Elisabeth Falcini och Maria Warg och för att underteckna deklarationen på 
pappersblankett (Ludvikamoms) av mervärdeskatt utses Karin Sundh, Eveline Stomvall, 
Maria Warg, Elisabeth Falcini och Göran Ramberg, två i förening.

- överföring av medel mellan stadens egna bankkonton får beordras var för sig av Göran 
Ramberg, Elisabeth Falcini, Pia Haglund eller Elin Carlsson Ahlbeck.

- överföring av medel till stadens depåkonto för placering av likviditet uppdras åt Karin 
Sundh, Maria Warg, Eveline Stomvall och Göran Ramberg, att två i förening att signera 
överföring. 

- att stadens lån och borgen tecknas av kommunstyrelsens ordförande Kristian Vramsten eller 
vid förfall för honom av vice ordförande Stefan Gustafsson med kontrasignation av antingen 
Mio Saba Sjösten, Karin Sundh eller Eveline Stomvall.
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Ärendet
Kommunstyrelsens beslut, gällande vilka personer som har befogenhet att göra utbetalningar 
via olika datasystem samt att underteckna låne- och borgensförbindelser, behöver uppdateras 
på grund av personalförändringar.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 28 oktober 2021.

Förslag till beslut
Stadsledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen beslutar utse personer att signera bemyndiganden, för att göra 
utbetalningar, deklarera till Skatteverket samt att teckna lån och borgen enligt följande:

- för utbetalning från lönesystemet uppdras åt Daniel Svärd, Lisbeth Lindahl, Katarina 
Nilsson, Ann-Sofie Alexandersson och Sofia Erikson, två i förening, att signera 
bemyndiganden för bankens effektuering av utbetalningar.

- för utbetalningar av lön till förladdade kort via Swedbanks administrationsportal till 
anställda utan bankkonto uppdras åt Lisbeth Lindahl, Katarina Nilsson, Ann-Sofie 
Alexandersson och Sofia Erikson, två i förening, att signera förladdning.

- utbetalningar från social- och arbetsmarknadsförvaltningens verksamhetssystem uppdras åt 
Lena Lundkvist, Charlotta Rehbinder, Ida Ernestson, Linda Manning, Katrin Johannesson, 
Johanna Forsberg, Vidar Justegård, Maria Lyréus och Christina Sunesson, två i förening, att 
signera betalningsfil. 

- för utbetalningar till förladdade kort via Swedbanks administrationsportal gällande stöd till 
social- och arbetsmarknadsförvaltningens klienter utan konto uppdras åt Lena Lundkvist, 
Charlotta Rehbinder, Ida Ernestson, Linda Manning, Katrin Johannesson, Johanna Forsberg, 
Vidar Justegård, Maria Lyréus och Christina Sunesson, två i förening, att signera förladdning.

- för fakturabetalningar uppdras åt Eveline Stomvall, Maria Warg, Charlotte Rasmussen, 
Göran Ramberg, Elisabeth Falcini, Pia Haglund, Elin Carlsson Ahlbeck, Kristina Axring, och 
Karin Sundh, två i förening, att signera betalningsfil.

- för att underteckna stadens deklarationer elektroniskt till Skatteverket, utses var för sig 
Göran Ramberg, Elisabeth Falcini och Maria Warg och för att underteckna deklarationen på 
pappersblankett (Ludvikamoms) av mervärdeskatt utses Karin Sundh, Eveline Stomvall, 
Maria Warg, Elisabeth Falcini och Göran Ramberg, två i förening.

- överföring av medel mellan stadens egna bankkonton får beordras var för sig av Göran 
Ramberg, Elisabeth Falcini, Pia Haglund eller Elin Carlsson Ahlbeck.

- överföring av medel till stadens depåkonto för placering av likviditet uppdras åt Karin 
Sundh, Maria Warg, Eveline Stomvall och Göran Ramberg, att två i förening att signera 
överföring. 
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- att stadens lån och borgen tecknas av kommunstyrelsens ordförande Kristian Vramsten eller 
vid förfall för honom av vice ordförande Stefan Gustafsson med kontrasignation av antingen
Mio Saba Sjösten, Karin Sundh eller Eveline Stomvall.

Beslutsgång
Ordförande frågar om stadsledningsförvaltningens förslag till beslut kan antas och finner att 
så sker.

Expedieras till
Stadsledningsförvaltningen och utsedda personer
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§ 244 Dnr 00033/20212.4.

Mölndals stads ekonomirapport oktober 2021

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
Efter oktober upprättas sedan några år en mer omfattande månadsrapport. Utöver 
driftredovisning och resultaträkning ingår prognoser över investeringar och kassaflöde. 

Kassaflödesanalysen innehåller en bedömning av likviditetsutvecklingen. Mölndals 
sammanlagda prognos per oktober visar ett prognostiserat resultat för den löpande ordinarie 
verksamheten på 201,1 mnkr, det så kallade strukturella resultatet. 

Det är en positiv avvikelse på 160,4 mnkr mot det budgeterade resultatet på 40,7 mnkr som i 
huvudsak hänför sig till en starkare skatteprognos än den som gällde i samband med att 
budgeten togs fram.

Stadens totala resultat beräknas uppgå till 529,7 mnkr inklusive intäkter från försäljning av 
mark i exploateringsområden och intäkter från exploateringsersättningar enligt en ny 
redovisningsprincip från 2020.

Ärendets behandling

Upprättad månadsrapport per oktober 2021.

Beslutsgång
Ordförande frågar om rapporten kan antecknas till protokollet och finner att så sker.
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§ 245 Dnr 00266/20211.1.6.

Reviderad förbundsordning för Göteborgsregionen 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Reviderad förbundsordning för Göteborgsregionens kommunalförbund fastställes. Beslutet 
gäller under förutsättning att föreslagen ny organisation för kommunalförbundet godkännes.

Ärendet
Göteborgsregionens kommunalförbund (GR) har ett förslag om ändring av GR:s organisation. 
Med anledning av detta har det även tagits fram ett förslag på reviderad förbundsordning som 
är anpassad efter den nya föreslagna organisationen. Den reviderade förbundsordningen är 
utsänds till respektive medlemskommun för fastställande. Ett beslut om fastställande gäller 
endast om förbundsfullmäktige beslutar om organisationsförändringen. 

Utöver några redaktionella ändringar har följande huvudsakliga revideringar gjorts i 
förbundsordningen: 

ndsfullmäktige. 
Härutöver utses efter folkmängden vid ingången av det år val av fullmäktige förrättas 
ytterligare en ledamot och en ersättare för varje fullt tal av 20 000 invånare, dock ska antalet 
ledamöter utsedda av Göteborgs Stad begränsas till det antal som utses av övriga medlems-
kommuner tillsammans ökat med en. 

ska vara minst 24, jämte minst 13 ersättare. Denna sammansättning görs utifrån det samlade 
valresultatet för de 13 kommunerna och mandaten fördelas med hjälp av den jämkade 
uddatalsmetoden. Alla kommunernas styrelseordförande ska beredas plats som ledamöter. 
Ytterligare kommunstyrelsepolitiker från varje kommun (oppositionsråd eller motsvarande) 
ska beredas plats som ersättare. Antal ledamöter och ersättare i förbundsstyrelsen utökas vid 
behov så att detta kan säkras. Av ledamöterna och ersättarna bör cirka hälften vara bosatta i 
Göteborgs Stad. 

politiskt sammansatta beredningsgrupper knutna till de arbetsområden som beskrivs i 
ändamålsparagrafen, § 3. 

inte tillämpas vid val till styrelse, 
nämnder, utskott, revisionsgrupp och beredningsgrupper (se KL 9 kap 8 §).
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Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 22 oktober 2021.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 3 november 2021, § 138.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Reviderad förbundsordning för Göteborgsregionens kommunalförbund fastställes. Beslutet 
gäller under förutsättning att föreslagen ny organisation för kommunalförbundet godkännes.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 246 Dnr 00262/20211.1.6.

Samverkansavtal för förskola och pedagogisk omsorg i 
Göteborgsregionen 2022-2025

Beslut
Kommunstyrelsen fastställer samverkansavtal för förskola och pedagogisk omsorg i 
Göteborgsregionen 2022 2025.

Ärendet
Inom Göteborgsregionen finns idag ett samarbete och en möjlighet för vårdnadshavare att 
välja skola/utbildning för flertal skolformer. Samverkansavtalet för förskola och pedagogisk 
omsorg har funnits i ca 10 år. 

Samverkansavtalet reglerar att medlemskommunerna inom GR i mån av plats tar emot barn i 
förskola och pedagogisk omsorg från andra kommuner och att vid varje sådan placering utgår 
interkommunal ersättning enligt fastställd prislista. Varje enskild kommun beslutar om det 
finns plats att erbjuda barn från andra kommuner. 

Ärendets behandling

Skolnämnden har behandlat ärendet den 27 oktober 2021, § 84.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 9 november 2021, § 146.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen fastställer samverkansavtal för förskola och pedagogisk omsorg i 
Göteborgsregionen 2022 2025.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
GR, skolnämnden
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§ 247 Dnr 00269/20212.7.

Remiss - Krisberedskapsplan livsmedel

Beslut
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över remiss gällande krisberedskap för livs-
medelsförsörjning, måltidsverksamheten SEN 00021/2021 och översänder yttrandet till 
serviceförvaltningen.

Ärendet
Kommunfullmäktige har genom Strategi för krisberedskap och civilt försvar i Mölndal 2019
2022, KS 287/19 gett servicenämnden i uppdrag att ta fram en livsmedelsplan. 
Stadsledningsförvaltningen ha mottagit en remiss från servicenämnden gällande 
krisberedskap för livsmedelsförsörjning för kommunala förskolor, skolor, gymnasium, 
äldreboende som de idag lagar mat till samt stab och därtill civilt och militärt försvar.  
Servicenämnden önskar svar på om krisberedskapsplanen för livsmedel i Mölndals stad tagit 
hänsyn till alla prioriterade gruppers behov. Likaså önskas återkoppling, eventuella 
kompletteringar och kommentarer på de prioriteringar som gjorts i planen.  

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 8 oktober 2021.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 3 november 2021, § 139.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över remiss gällande krisberedskap för livs-
medelsförsörjning, måltidsverksamheten SEN 00021/2021 och översänder yttrandet till 
serviceförvaltningen.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Servicenämnden
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§ 248 Dnr 00405/20215.5.1

Remiss - Vattenmyndigheternas förslag till åtgärdsprogram för 
regeringens prövning

Beslut
Mölndals stad vidhåller sin begäran om regeringens prövning. Kommunstyrelsen uppdrar åt 
teknisk chef Göran Werner eller den han sätter i sitt ställe att yttra sig å stadens vägnar.

Ärendet
Mölndals stad tillsammans med 37 andra västsvenska kommuner och Havs- och 
vattenmyndigheten har i samband med Vattenmyndighetens samrådsremiss (KS 299/2020) 
begärt regeringens prövning av förslag till åtgärdsprogram i Västerhavets vattendistrikt 2021
2027. Vattenmyndigheten har efter samrådets slut beaktat inkomna samrådssynpunkter och 
reviderat förslaget till åtgärdsprogram med avseende på inkomna samrådssynpunkter.

Miljödepartementet har anmodat Mölndals stad med flera att yttra sig över de justeringar som 
Vattenmyndigheten i Västerhavets vattendistrikt har gjort av förslag till åtgärdsprogram för 
2021 2027. I yttrandet bör särskilt anges om Mölndals stad står fast vid sin begäran om 
regeringens prövning eller om de gjorda justeringarna av åtgärdsprogrammet föranleder ett 
ändrat ställningstagande. Om Mölndals stad anser att programmet fortfarande strider mot eller 
avviker från lagstiftningen anmodas staden att precisera grunderna för regeringsprövningen.

Ärendets behandling

Tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021.

Förslag till beslut
Mölndals stad vidhåller sin begäran om regeringens prövning. Kommunstyrelsen uppdrar åt 
teknisk chef Göran Werner eller den han sätter i sitt ställe att yttra sig å stadens vägnar.

Beslutsgång
Ordförande frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Teknisk chef
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§ 249 Dnr 00257/20211.1.6.

Kommunernas klimatlöften 2022 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta tio klimatlöften inför 2022 enligt beskrivning i 
tjänsteskrivelsen, och skicka in bifogat formulär till Klimat 2030.

Stadsledningsförvaltningen får i uppdrag att ta fram ett utkast till handlingsplan avseende de 
åtgärder staden själv kan påverka gällande koldioxidbudget.

Ärendet
Mölndal har ställt sig bakom den regionala satsningen Västra Götaland Klimat 2030. De 
gemensamma målen är att klimatutsläppen i Västra Götaland ska minska med 80 procent till 
år 2030. Bakom Klimat 2030 står kommuner, näringsliv, ideella organisationer, akademi och 
statliga institutioner i Västra Götaland. Kommunerna har en strategiskt viktig roll för att 
klimatmålen ska nås och i att vara en föregångare för företag och invånare. Inför 2021 
lanserades satsningen Kommunernas klimatlöften, som ett nytt arbetssätt för Klimat 2030. Nu 
bjuds kommunerna in att anta nya klimatlöften för genomförande under 2022. 

Klimatlöftena består av 20 olika åtgärder som enligt Klimat 2030 är väl beprövade och som 
kan ge stor utsläppsminskning. Flertalet av löftena är arbetssätt som Mölndals stad redan 
använder sig av. Vissa löften innebär att satsningar som startats 2021 fortsätter, andra innebär 
ambitionshöjningar för staden.

Förslaget innebär att Mölndals stad antar tio klimatlöften inför 2022: Att arbeta med laddplan, 
att inköpa klimatbonusbilar, att delta i kommunvelometern, att minska inköp av engångsplast, 
att använda cirkulära möbler, att möjliggöra för medborgare att inte köpa nytt, att mäta och 
målsätta matsvinn, att bygga i trä, att installera solenergi, att arbeta för återbruk av bygg-
material

Till ärendet bifogas också den uppföljning av Mölndals stads klimatlöften 2022 som skickas 
in till Klimat 2030. 

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 25 oktober 2021.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 3 november 2021, § 137.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen beslutar att anta tio klimatlöften inför 2022 enligt beskrivning i 
tjänsteskrivelsen, och skicka in bifogat formulär till Klimat 2030.
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Stadsledningsförvaltningen får i uppdrag att ta fram ett utkast till handlingsplan avseende de 
åtgärder staden själv kan påverka gällande koldioxidbudget.

Ledamöternas förslag till beslut 

Hans Wessberg (SD) föreslår avslag på ärendet.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut.

Expedieras till
Västra Götalandsregionen, miljösamordnare
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§ 250 Dnr 00408/20211.1.1.

Revidering av fullmäktiges arbetsordning och det kommun-
gemensamma reglementet för att möjliggöra närvaro på distans 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

- Kommunfullmäktiges arbetsordning kompletteras med en bestämmelse med följande 
lydelse:

§ 48

Fullmäktige får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med ledamöter närvarande på 
distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud- och bildöverföring sker i realtid och 
på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra på lika villkor. 

Ledamot som önskar delta på distans ska senast sju dagar före sammanträdet anmäla detta till 

- Mölndals stads kommungemensamma reglemente, 26 §, ändras till följande lydelse: 

närvarande på distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud- och bildöverföring 
sker i realtid och på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra på lika 
villkor. Lokalen ska vara så beskaffad att inte obehöriga kan ta del av sammanträdes-
handlingar, bild eller ljud. Krav på informationssäkerhet och sekretess måste upprätthållas.

Ledamot som önskar delta på distans ska senast sju dagar i förväg anmäla detta till nämndens 
kansli. Ordföranden i nämnden respektive utskottet avgör om närvaro får ske på distans. 

Nämnden får bestämma vad som närmare ska gälla om deltagande på distans i nämnden och 

Ärendet
I kommunfullmäktiges arbetsordning och det kommungemensamma reglementet fastslås att 
närvaro vid politiska sammanträden måste vara fysisk och att ledamöter i fullmäktige och 
nämnder inte får lov att delta på distans. Under coronapandemin fattades särskilda beslut för 
att möjliggöra distansnärvaro i syfte att undvika smittspridning. Dessa beslut var tillfälliga 
och upphör att gälla per den 31 december 2021. Önskemål har framförts om att även 
fortsättningsvis möjliggöra närvaro på distans om särskilda skäl föreligger. För att tillgodose 
detta önskemål föreslås en revidering av fullmäktiges arbetsordning och det kommun-
gemensamma reglementet.
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Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 17 november 2021.

Förslag till beslut
Stadsledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen

- Kommunfullmäktiges arbetsordning kompletteras med en bestämmelse med följande 
lydelse:

§ 48

Fullmäktige får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med ledamöter närvarande på 
distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud- och bildöverföring sker i realtid och 
på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra på lika villkor. 

Ledamot som önskar delta på distans ska senast sju dagar före sammanträdet anmäla detta till 

- Mölndals stads kommungemensamma reglemente, 26 §, ändras till följande lydelse: 

religger, sammanträda med ledamöter 
närvarande på distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud- och bildöverföring 
sker i realtid och på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra på lika 
villkor. Lokalen ska vara så beskaffad att inte obehöriga kan ta del av sammanträdes-
handlingar, bild eller ljud. Krav på informationssäkerhet och sekretess måste upprätthållas.

Ledamot som önskar delta på distans ska senast sju dagar i förväg anmäla detta till nämndens 
kansli. Ordföranden i nämnden respektive utskottet avgör om närvaro får ske på distans. 

Nämnden får bestämma vad som närmare ska gälla om deltagande på distans i nämnden och 

Beslutsgång
Ordförande frågar om stadsledningsförvaltningens förslag till beslut kan antas och finner att 
så sker.
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§ 251 Dnr 00381/20211.1.1.

Ansvarig utgivare fullmäktigesändningar

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Ordförande Per Malm utses till ansvarig utgivare för sändning av kommunfullmäktiges 
sammanträden på www.molndal.se. 

1:e vice ordförande Sven-Ove Johansson utses till ersättare som ansvarig utgivare för Per 
Malm.

2:e vice ordförande Fredrik Lesell utses till ersättare som ansvarig utgivare för Sven-Ove 
Johansson.

Ärendet

Mölndal stad kommer att webb-tv-sända kommunfullmäktige från och med november 2021. 
Att sända över internet likställs med radio och Mölndal måste därför ange ansvarig utgivare 
till Myndigheten för press, radio och tv. Då webbsändningarna kan ses i efterhand måste 
dataskyddslagstiftningen även fortsättningsvis iakttas när det gäller medgivanden och 
personuppgifts-ansvar.

Av yttrandefrihetsgrundlagen följer en skyldighet för den som bedriver verksamheten, i detta 
fall kommunfullmäktige, att se till att det alltid finns en behörig utgivare för verksamheten 
och anmäla den till Myndigheten för press, radio och tv. Utgivaren bestämmer över sänd-
ningarnas innehåll och ingenting får sändas mot hans eller hennes vilja. De formella kraven 
som ställs på en utgivare är att utgivaren ska vara myndig, bosatt i Sverige, inte vara försatt i 
konkurs och inte ha förvaltare, enligt 11 kap. 7 § föräldrabalken. Utgivaren får utse en eller 
flera ställföreträdare som kan ersätta utgivaren under kortare perioder, exempelvis under 
semester eller sjukfrånvaro. De formella kraven på en ställföreträdande utgivare är desamma 
som för en utgivare. Utgivaren och i förekommande fall den ställföreträdande utgivaren ska 
också vara angivna på kommunens webbplats. Ett uppdrag som utgivare kan återkallas av den 
som utsett utgivaren och en utgivare kan även själv avsäga sig sitt uppdrag.

Huvudregeln är att utgivaren är ansvarig för de yttrandefrihetsbrott som begås under en 
grundlagsskyddad sändning. Yttrandefrihetsbrotten utgörs av bland annat hets mot folkgrupp, 
förtal och offentliggörande av sekretessbelagd handling. Den som drabbas av yttrandefrihets-
brott kan rikta skadeståndsanspråk mot såväl utgivare som den som driver verksamheten. 
Eftersom sändningarna sker i begränsad omfattning och i princip endast omfattar direktsända 
debatter utgör sändningarna ett sådant program som består i direktsändning av dagshändelser. 
Det medför att kommunen visserligen behöva anmäla sändningsverksamheten till Myndig-
heten för press, radio och tv, men att reglerna i yttrandefrihetsgrundlagen om bland annat 
yttrandefrihetsbrott, ansvar och åtal inte är tillämpliga. Eventuella överträdelser faller istället 



Kommunstyrelsen

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sida

34(52)
Sammanträdesdatum

2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

under allmänt åtal. Det innebär att var person för sig svarar för sina yttranden under 
sändningen. 

Kommunfullmäktiges webbsändningar finns tillgängliga på kommunens hemsida för att 
allmänheten ska kunna se dessa i efterhand. Video-och/eller ljudklipp som finns tillgängliga 
för nedladdning i efterhand på tider som bestämts av nedladdaren utgör inte en grundlags-
skyddad sändning. Det innebär att reglerna om utgivare inte är tillämpliga. Reglerna i 
dataskydds-lagstiftningen måste dock iakttas angående publiceringsmedgivanden och 
personuppgiftsansvar.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 26 oktober 2021.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Ordförande Per Malm utses till ansvarig utgivare för sändning av kommunfullmäktiges 
sammanträden på www.molndal.se. 

1:e vice ordförande Sven-Ove Johansson utses till ersättare som ansvarig utgivare för Per 
Malm.

2:e vice ordförande Fredrik Lesell utses till ersättare som ansvarig utgivare för Sven-Ove 
Johansson.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 252 Dnr 00380/20213.1.5.

Uppdrag om beslutsunderlag för plattformsplacering 

Beslut
Stadsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att sammanställa ett kunskapsunderlag i syfte att ge 
kommunstyrelsen underlag att kunna reducera alternativen för lokalisering av plattformar vid 
Mölndals station. samt ta fram förslag på hur man kan skapa möjligheter att förlänga 
plattformarna till 420 meter i framtiden vid behov. 

Ärendet
Trafikverket arbetar med att slutföra sin lokaliseringsstudie för ny järnväg Göteborg-Borås. 
Mölndals station ska bli ett stopp på den nya banan. Nästa steg i Trafikverkets planerings-
process är framtagning av järnvägsplan. Hela sträckan Göteborg-Borås är uppdelad i fyra 
olika järnvägsplaner. Sträckan Almedal-Mölndal (Sandbäck) utgör en av järnvägsplanerna 
och är den plan som Trafikverket ska starta med. Enlig Trafikverket kommer järnvägsplanen 
Almedal-Mölndal starta under andra kvartalet 2022. 

En viktig plats att utforma för både Trafikverket och Mölndals stad är Mölndals station. 
Stationen kommer byggas ut till sex spår och tre mittplattformar som är 250 meter långa. 
Mölndals bro är en planeringsförutsättning för stationslokaliseringen och järnvägsspåren och 
plattformarna ska anpassas efter Mölndals bros befintliga brofästen. Enligt Trafikverket är det 
möjligt att placera plattformarna norr om, söder om eller mitt under Mölndals bro. Beroende 
på var plattformarna placeras skulle en plattformsförbindelse mellan dem också kunna nyttjas 
som en koppling mellan östra och västra Mölndal. Trafikverket har önskemål om att staden 
och Trafikverket gemensamt ska komma framåt i frågan om var plattformarna ska lokaliseras 
så att antalet alternativ är reducerade när arbetet med järnvägsplanen startar vid halvårsskiftet 
2022. 

Kommunstyrelsen gav 2021-10-27 stadsbyggnadsförvaltningen uppdrag att upprätta ett 
planprogram för Mölndals station inklusive resecentrum. Det kunskapsunderlag som ska tas 
fram kommer utgöra en del av arbetet i framtagande av planprogrammet. 

Ärendets behandling

Tjänsteskrivelse daterad 3 november 2021.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 9 november 2021, § 143.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Stadsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att sammanställa ett kunskapsunderlag i syfte att ge 
kommunstyrelsen underlag att kunna reducera alternativen för lokalisering av plattformar vid 
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Mölndals station. samt ta fram förslag på hur man kan skapa möjligheter att förlänga 
plattformarna till 420 meter i framtiden vid behov. 

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Stadsbyggnadsförvaltningen
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§ 253 Dnr 00084/20211.1.1.

Svar på motion (S) om att öka rörligheten i Mölndals kommun

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Motionen anses besvarad i och med tekniska nämndens remissvar.

Ärendet
Socialdemokraterna i Mölndal har inkommit med en motion för att öka rörligheten i Mölndals 
kommun. I motionen yrkar Socialdemokraterna på följande:

- att kommunen skyndsamt genomför en kartläggning av tillstånd och placering av 

kommunens utomhusgym, hinderbanor och andra ställen för utomhusträning

- att kommunen skyndsamt återkommer med en plan kring upprustning och nybyggnation av 
utomhusgym, hinderbanor eller platser för utomhusträning där det finna geografiska brister.

Tekniska förvaltningen anser att motionen ska anses besvarad i och med att förvaltningen 
redan har ett pågående arbete med kommunens utomhusgym, hinderbanor och andra ställen 
för träning utomhus. 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 15 september återremitterades ärendet till 
tekniska nämnden för att kompletteras med bl.a. vart i kommunen utegymmen är placerade, 
deras skick och om staden är ägare eller ej.

Denna information hade redovisats vid behandling i tekniska nämnden men de bilagorna hade 
inte följt med i expedieringen till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Efter samråd 
med tekniska nämndens ordförande valde tekniska förvaltningen att komplettera underlaget 
till kommunstyrelsens förvaltning med dessa bilagor och inte behandla ärendet i tekniska 
nämnden återigen.

Ärendets behandling

Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 31 maj 2021, § 46.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 augusti 2021, § 96.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 25 augusti 2021, § 160.
Kompletterande information från tekniska förvaltningen inkommen 7 oktober 2021.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 3 november 2021, § 142.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Motionen anses besvarad i och med tekniska nämndens remissvar.
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Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 254 Dnr 00351/20212.3.0.

Mölndals stad 100 år 2022, julklapp med jubileumstema

Beslut
Förslaget om att tillföra mer medel till julklapp 2022 samt att den även ska ges till politiker 
avslås.

Deltar ej i beslutet

Hans Wessberg (SD) deltar ej i beslutet.

Ärendet
I samband med att Mölndal firar 100-årsjubileum 2022 har projektet för jubileet föreslagit att 
Mölndal kan ta fram en julklapp med jubileumstema till personalen. Detta innebär ingen 
merkostnad för projektet eller staden då medel för julklappar till personalen redan finns inom 
givna ramar. 

Jubileumsjulklappen ska;
- vara lokalproducerad
- vara ett konsthantverk eller något med kulturhistorisk koppling till Mölndal
- vara designad av lokal designer/konstnär
- vara fint och festligt förpackat

Arbetsgruppen behöver upphandla julklappen snarast då en lokalproducerad produkt i drygt 
5 000 exemplar kan ta lång tid att få fram. Upphandlingen görs i samarbete mellan Stads-
museet samt Gunnebo slott och trädgårdar. Båda har erfarenhet av denna typ av produkt-
upphandling kopplat till sina presentbutiker.

Staden har ett ramavtal med nuvarande leverantör av det presentkort som staden brukar ge 
bort i julklapp till personalen. Upphandlingsenheten ser dock att det är fullt möjligt att inte 
köpa in presentkort nästa år. De kommer meddela leverantören i början på nästa år att vi inte 
avser beställa julgåvokort 2022 men gärna har kvar ramavtalet avtalstiden ut för övriga gåvo-
kort.

Idén om att uppmärksamma Mölndals 100 årsjubileum presenterades i stadsdirektörens 
ledningsgrupp 210916 som var eniga om att låta arbetsgruppen ta fram förslag på jubileums-
gåva till stadens medarbetare. I samband med denna dragning väcktes frågan om man kunde 
utveckla idén med ekonomisk hjälp av KS/KSAGU till att även omfatta stadens 174 politiker 
samt att ta fram en finare julklapp, upp till 1500 kr/styck utifrån att skattereglerna möjliggör 
det för gåvor i samband med större jubileer.

Detta förslag redogjordes för arbetsgivar- och organisationsutskottet 211012 som önskade ett 
skriftligt underlag för beslut till nästkommande möte.
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Arbetsgruppen ser följande tre alternativ;

1: ta fram en julklapp med jubileumstema á 200 kronor (exkl. moms) till stadens medarbetare, 
med finansiering inom ram, samt till stadens 174 förtroendevalda, finansiering saknas.

2: ge den vanliga julklappen á 200 kronor (exkl. moms), med finansiering inom ram, samt ta 
fram en separat jubileumsgåva för max 1 500 kronor per styck, till stadens medarbetare och 
politiker, finansiering saknas.

3: ta fram en finare julklapp med jubileumstema för 500 kr/styck till stadens medarbetare, 
finansiering finns inom ram på 200 kronor/medarbetare (exkl. moms), överskjutande belopp 
saknar finansiering, samt till stadens förtroendevalda, finansiering saknas.

Arbetsgruppen föreslår alternativ 3 om att ta fram en finare julklapp med jubileumstema, som 
uppmärksammar Mölndals stads 100 årsjubileum, till stadens drygt 5 300 medarbetare och till 
stadens 174 förtroendevalda. Arbetsgruppen föreslår att lämplig kostnad för gåvan sätts till 
500 kronor (exkl. moms). Arbetsgruppen föreslår också att kostnader som inte ryms inom 
förvaltningarnas ram, samt kostnaden för de förtroendevalda, totalt 1,7 mnkr hanteras inom 
kommunstyrelsens förfogandeanslag. 

Det ska även vara möjligt för bolagen att köpa stadens julklapp med jubileumstema till sin 
personal. Kvarnfallet har ställt frågan och alla utom ett bolag är intresserade.

Ärendets behandling

Arbetsgivar- och organisationsutskottet har behandlat ärendet den 9 november 2021, § 48.

Förslag till beslut
Arbetsgivar- och organisationsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen beslutar att;

- ge arbetsgruppen för 100 årsjubileet i uppdrag att ta fram en finare julklapp med 
jubileumstema till 2022 då Mölndals stad firar 100 år,
- julklappen får kosta 500 kronor exkl. moms,
- julklappen även ges till stadens politiker, samt
- att merkostnaden om 1,7 mnkr kr som ligger utanför förvaltningarnas ram hanteras inom 
kommunstyrelsens förfogandeanslag.

Ledamöternas förslag till beslut 

Kristian Vramsten (M) föreslår att förslaget avslås.

Stefan Gustafsson (S) föreslår att beloppet höjs till 500 kr (exklusive moms) per anställd och 
att politiker inte ska omfattas av julklappen.



Kommunstyrelsen

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sida

41(52)
Sammanträdesdatum

2021-11-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Kristian Vramstens förslag till beslut.

Omröstning

Omröstning begärs och ska verkställas. Följande propositionsordning godkänns: ja-röst för 
Kristian Vramstens förslag och nej-röst för Stefan Gustafssons förslag.

Omröstningsresultat

Med röstsiffrorna 6 ja-röster, 4 nej-röster och 1 som avstår konstaterar ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Kristian Vramstens förslag till beslut.

Omröstningsresultat

Namn Ja Nej Avstår

Kristian Vramsten (M) X

Stefan Gustafsson (S) X

Merjem Maslo (M) X

Marcus Claesson (L) X

Ingemar Johansson (C) X

My Högfeldt (MP) X

Adam F Laurén (KD) X

Pernilla Övermark (S) X

Gun Kristiansson (S) X

Bernt A Runberg (S) X

Hans Wessberg (SD) X

Summa 6 4 1

Expedieras till
Kultur- och fritidsförvaltningen, HR-avdelningen
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§ 255 Dnr 00078/2018147

Tillägg till avtal 4-2018 om förtida tillträde och projektering Forsåker 

Beslut
Tillägg till avtal 4-2018 godkänns. 

Kommunstyrelsens ordförande Kristian Vramsten (M) och stadsbyggnadschef Björn 
Marklund får i uppdrag att underteckna avtalet.

Ärendet
Staden och Mölndala Fastighets AB (MFAB) tecknade 2018 ett avtal om förtida tillträde och 
projektering inom Forsåker, avtal 4-2018. Avtalets syfte var att möjliggöra förprojektering av 
allmän platsmark och vattenanläggningar innan detaljplanen vunnit laga kraft samt reglera 
kostnaderna för detta.

En av förutsättningarna i avtalet var att i det fall arbetet med detaljplanen avbryts eller 
detaljplanen inte vinner laga kraft senast den 31 december 2021 ska MFAB ersätta staden för 
de upparbetade kostnader staden haft för projektering enligt avtalet.

Arbetet med detaljplanen har dragit ut på tiden och den beräknas i dagsläget kunna antas 
under 2022. Därmed finns det behov av att teckna ett tilläggsavtal för att förlänga slutdatumet 
för MFAB:s betalning till staden till den 31 december 2022. I övrigt fortsätter ursprungs-
avtalet oförändrat att gälla.

Ärendets behandling

Stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 29 oktober 2021.
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 9 november 2021, § 100.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Tillägg till avtal 4-2018 godkänns. 

Kommunstyrelsens ordförande Kristian Vramsten (M) och stadsbyggnadschef Björn 
Marklund får i uppdrag att underteckna avtalet.

Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut kan antas och finner 
att så sker.

Expedieras till
Mölndala Fastighets AB, plan- och exploateringsutskottet
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§ 256 Dnr 00395/20213.1.2.

Detaljplan för Fredås 3 (Krokslätts förskola) - begäran om 
planuppdrag

Beslut
Stadsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att upprätta detaljplan för fastigheten Fredås 3. 
Planarbetet bedöms kunna genomföras med standardförfarande.

Ärendet
Fastigheten ligger i Krokslätt, öster om Safjället och norr om Krokslätts fabriker. Inom 
fastigheten finns idag Krokslätts förskola, som innehåller fem avdelningar och är uppförd i ett 
plan. Fastighetsavdelningen i Mölndals stad har den 22 augusti 2019 kommit in med en 
ansökan om planbesked för fastigheten Fredås 3. Plan- och exploateringsutskottet beslutade
den 12 november 2019, § 37, att Mölndals stad är beredd att inleda ett planarbete för Fredås 3.

Förslaget som utgjorde underlag för planbeskedet syftar till att skapa byggrätt för en ny 
utökad förskola, som möjliggör en ny förskolebyggnad med åtta avdelningar (144 barn) inom 
fastigheten. Den ursprungliga planansökan föreslog en förskola i två plan. Inför planuppdraget 
har förslaget utökats till tre plan, för att möjliggöra så stor utomhusmiljö som möjligt utifrån 
platsens förutsättningar. Krokslätt är ett expansivt förtätningsområde. Behovet av en ny 
förskola ligger i områdets förväntade volymökning samt Krokslätts förskolas befintliga skick 
och behov av upprustning. Fastighetsavdelningen avser att riva den befintliga förskolan och 
ersätta den med en större. Den nya förskolan ska säkerställa dagens och kommande förskole-
behov i Krokslätt. 

Fastighetsavdelningen har en önskan om att detaljplanen ska vinna laga kraft år 2023, 
kvartal 1, för att ta med ny förskola i budgeten för 2023 2026.

Ärendets behandling

Stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 1 november 2021.
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 9 november 2021, § 101.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Stadsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att upprätta detaljplan för fastigheten Fredås 3. 
Planarbetet bedöms kunna genomföras med standardförfarande.

Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut kan antas och finner 
att så sker.
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Expedieras till
Fastighetsavdelningen, plan- och exploateringsutskottet
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§ 257 Dnr 00369/20213.1.5.

Remiss - Regional infrastrukturplan Halland 2022-2033 

Beslut
Förslag till Yttrande över Regional infrastrukturplan Halland 2022-2033 godkänns och 
översänds till Region Halland.

Ärendet
Region Halland har översänt sin remissutgåva av Regional infrastrukturplan Halland 2022-
2033 och bjudit in Mölndals stad att yttra sig. 

De regionala infrastrukturplanerna upprättas av respektive regions planupprättande 
myndighet. I region Halland är Region Halland ansvarig myndighet. De regionala 
infrastrukturplanerna tas fram parallellt med att Trafikverket tar fram Nationell plan för 
infrastruktur, vilken gäller den nationella infrastrukturplaneringen. 

En del av de statliga infrastrukturanslagen avsätts till regionerna där regionala bedömningar 
görs om vilken infrastruktur som ska prioriteras för utbyggnad. Den regionala planen omfattar 
alla typer av investeringar i den statliga infrastrukturen som inte omfattas av nationell plan. 
Medlen kan avsättas till åtgärder på regionala vägar, samfinansiering av den nationella 
planen, kollektivtrafikåtgärder, cykelvägar, trafiksäkerhetsåtgärder, smärre åtgärder, statlig 
medfinansiering för åtgärder på kommunalt vägnät och bidrag till regional flygplats. 

Den preliminära ramen för Halland är 1 370 miljoner kronor inklusive de medel som inte har 
förbrukats under åren 2018 - 2021. Region Hallands infrastrukturplan beskriver hur regionen 
avser nyttja de medel som Trafikverket avsatt till regionen för utbyggnad av infrastruktur som 
är prioriterad ur det regionala perspektivet. 

Ärendets behandling

Stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 5 november 2021.
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 9 november 2021, § 105.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Förslag till Yttrande över Regional infrastrukturplan Halland 2022-2033 godkänns och 
översänds till Region Halland.

Ledamöternas förslag till beslut 

Pernilla Övermark (S) föreslår bifall till plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut.
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Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut kan antas och finner 
att så sker.

Expedieras till
Region Halland, plan- och exploateringsutskottet
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§ 258 Dnr 00190/2020123

Igångsättningsbeslut Åby Arenastad- isstadion

Beslut
Kommunstyrelsen uppdrar åt chefen för fastighetsavdelningen att igångsätta och genomföra 
investeringsprojektet nya Isstadion i Åby Arenastad enligt framtaget förslag på innehåll och 
genomföra erforderliga avrop enligt upprättat partneringavtal mellan staden och Vestia 
Construction Group AB, dat. 2018-06-04. Projektet ska genomföras med hänsyn tagen till 
föreningarnas verksamhet.

Kommunstyrelsen fastställer det totala anslaget till 117,5 mnkr, varav 116 mnkr för 2022.

Ärendet
I budgetplan 2022-2024 ingår isstadion i budgetpost 79 Utveckling Åby Arenastad. 
Ramanslaget är märkt med fotnot 1) som innebär att anslag för projekt som ingår i kommun-
fullmäktiges ramanslag ska fastställas av kommunstyrelsen. 

Under 2021 har fastighetsavdelningen projekterat för den nya isstadion utifrån den politiska 
inriktningen. Den nya isstadion projekteras med en ny isolerad hall inklusive 6 omklädnings-
rum, kanslilokal, skridskouthyrning och mindre café. Ispisten blir en gjuten betongplatta.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 16 november 2021.
Lokalstrategiska utskottet har behandlat ärendet den 18 november 2021, § 79.

Förslag till beslut
Lokalstrategiska utskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen uppdrar chefen för fastighetsavdelningen att igångsätta och genomföra 
investeringsprojektet nya Isstadion i Åby Arenastad enligt framtaget förslag på innehåll och 
genomföra erforderliga avrop enligt upprättat partneringavtal mellan staden och Vestia 
Construction Group AB, dat. 2018-06-04. Projektet ska genomföras med hänsyn tagen till 
föreningarnas verksamhet.

Kommunstyrelsen fastställer det totala anslaget till 117,5 mnkr, varav 116 mnkr för 2022.

Beslutsgång
Ordförande frågar om lokalstrategiska utskottets förslag till beslut kan antas och finner att så 
sker.

Protokollsanteckning
Pernilla Övermark (S) medges lämna följande anteckning till protokollet:
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Vi i Socialdemokratiska kommunstyrelsegruppen kan inte se något annat än att rösta för ett 
igångsättande av projektering av isstadion. Bland annat för de olika klubbarnas överlevnad 
och för den allmänna åkningen. 

Men vi Socialdemokrater förutsätter att budget utökas till att motsvara projektets verkliga, 
uppskattade kostnad. 

Vi har i vår budget redan budgeterat för hela den beräknade kostnaden. Och vi förväntar oss 
att isstadion kommer att motsvara de behov som konståkning, bandy, ishockey och allmän-
åkning har.

Elin Andersson (L) medges lämna följande anteckning till protokollet:

Liberalerna Mölndal lämnar följande protokollsanteckning gällande investeringen Åby
Isstadion:
Under rådande unika omständigheter efter Covid-19 med mycket stora osäkerheter kring både
kraftigt ökade kostnader för material och leveranstider borde investeringsprojektet Åby
Isstadion senareläggas. I våras sa Liberalerna att redan 117,5 Mkr är för mycket.

Dock har vi fått återkommande information om att omfattande grundläggningsarbeten som
pålning för Åby Isstadion måste göras nu och inte vid senare tillfälle, för att inte riskera
skador på angränsande Nya Åbybadets konstruktion vilket är oacceptabelt.

Liberalerna är därför med på att i detta läge låta bekosta inledande grundläggningsarbeten i
form av pålning för Åby isstadion, men att därefter pausa för att se över projektets totala
investeringskostnader, som vi anser måste ner kraftigt för att kunna motiveras.

Expedieras till
Kultur- och fritidsförvaltningen, ekonomiavdelningen, fastighetsavdelningen
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§ 259 Dnr 00123/20212.6.

Avrapportering av uppdrag - Plan för laddinfrastruktur

Beslut
t ger 

Kvarnfallet AB i uppdrag att utreda och komma med förslag på hur samverkanslösningar 
mellan olika bolag och förvaltningar ska kunna utformas avseende driftsformer, fördelning av 
ägaransvar, samverkansprocesser och finansiering.

Ärendet
Mölndal Energi AB (MEAB), Mölndals Parkering AB (MPAB) och tekniska förvaltningen 
(TEF) fick den 31 mars 2021, § 60, i uppdrag av kommunstyrelsen att upprätta en plan för 
laddinfrastruktur. Uppdraget har samordnats av Mölndal Energi AB i tätt samarbete med 
Mölndals Parkering AB och tekniska förvaltningen. Syftet med planen är att bidra till en 
fortsatt elektrifiering av transportsektorn i Mölndal och därmed bidra till kommunens 
miljömål. Planen innehåller en nulägesanalys, förväntad utveckling, omvärldsbevakning, 
ansvarsfördelning m.m. 

Planen innehåller en konkret utbyggnadsplan för laddinfrastruktur på publika platser runt om i 
Mölndals stad och redogör även för ansvarsfördelning för utbyggnad samt kostnadsuppskatt-
ningar för både investering och drift och underhåll.

Ärendets behandling

Tjänsteskrivelse daterad 29 oktober 2021.
Rapport "Plan för laddinfrastruktur i Mölndals stad".
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 9 november 2021, § 149.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

kommun
Kvarnfallet AB i uppdrag att utreda och komma med förslag på hur samverkanslösningar 
mellan olika bolag och förvaltningar skall kunna utformas avseende driftsformer, fördelning 
av ägaransvar, samverkansprocesser och finansiering.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Kvarnfallet AB, Mölndal Energi AB, Mölndals Parkerings AB, tekniska förvaltningen
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§ 260 Dnr 00387/20215.4.4.

Avrapportering av uppdrag - Nytt seniorkort Mölndal 2022

Beslut
Uppdraget anses avrapporterat och medel finns beaktat i budgetförslag.

Ärendet
Tekniska förvaltningen har fått ett uppdrag om att utreda ett byte av tillköpet av fria resor för 
seniorer, kallat seniorkort 75+ dygnet runt till seniorkort 65+ lågtrafik. 

Ärendets behandling

Tjänsteskrivelse daterad 8 november 2021.
PM seniorkort.
Kalkyl för fria resor för seniorer.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 9 november 2021, § 150.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Uppdraget anses avrapporterat och medel finns beaktat i budgetförslag.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Tekniska förvaltningen
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§ 261 Dnr 81819

Kurser och konferenser

Beslut
Ingemar Johansson (C) medges delta på Centerpartiets kommundagar i Linköping 3-5 februari 
2022 på sedvanliga villkor.

Ärendet
Ingemar Johansson anmäler att han vill delta i Centerpartiets kommundagar 3-5 februari i 
Linköping. Kommunstyrelsen har att besluta om deltagande kan ske med sedvandliga villkor.

Beslutsgång
Ordförande frågar om Ingemar Johansson medges delta på Centerpartiets kommundagar i 
Linköping 3-5 februari 2022 på sedvanliga villkor och finner att så sker.

Expedieras till
Ingemar Johansson, löneenheten
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Avslutning

Sammanträdet avslutas med att ordförande och ledamöter tackar varandra för det gångna året 
och önskar varandra god jul och gott nytt år.
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